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B e r e t n i n g  

o v e r  fors lag  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  o m  

k o r t l æ g n i n g  og p r i o r i t e r i n g  a f  r e l e v a n t e  a r e a l i n d v i n d i n g s a r b e j d e r .  

(Beredskabsplan for arealindvinding) [af Hovmand m. fl.] 

(Afgivet af udvalget om fysisk planlægning den 3. juni 1976). 

Udvalget har drøftet forslaget på en række 
møder, men har ikke fundet grundlag for at 
træffe nogen beslutning i sagen. En sådan vil 
ktæve, at der foretages en afvejning af de hen- 
syn, der gør sig gældende i forbindelse med 
arealindvinding, førend der kan tages stilling 
til, om der er tilstrækkeligt grundlag for at ud- 
arbejde en egentlig beredskabsplan. 

I en sådan afvejning bør såvel de erhvervs- 
økonomiske hensyn inddrages som de økolo- 
giske og fredningsmæssige interesser, der vil 
knytte sig til vurderingen af, hvorvidt en areal- 
indvinding bør iværksættes. Arealindvindings- 
arbejder vil således ofte komme i konflikt med 
de interesser, samfundet har i en beskyttelse af 
landskabelige værdier, dyre- og plantelivet. 

Udvalget har fra miljøministeriet modtaget 
materiale til belysning af visse af problemerne 
omkring arealindvinding. Med hensyn til 
spørgsmålet om, hvorvidt tidligere iværksatte 
arealindvindinger har forrentet sig, har ministe- 
ren oplyst, at miljøministeriet i samarbejde 
med landbrugsministeriet har indledt en nær- 
mere undersøgelse af dette spørgsmål. 

Udvalget tillægger det vægt, at man ved en 
sådan undersøgelse får en vurdering af økono- 

mien i de hidtidige arealindvindingsarbejder, 
som kan indgå i udvalgets vurdering af ønske- 
ligheden af at foretage nye arealindvindinger. 

For så vidt angår de økologiske og frednings- 
mæssige hensyn skal yderligere om de så- 
kaldte Wetlands bemærkes, at miljøministeren 
har oplyst, at fredningsstyrelsen i forbindelse 
med Danmarks forestående tiltrædelse af . den 
internationale konvention om Wetlands er i 
færd med at udarbejdet et forslag til den dan- 
ske liste over særligt beskyttelsesværdige våde 
områder. Oversigten forventes at foreligge i 
løbet af september 1976. 

Der er således en række uopklarede proble- 
mer, som må nærmere belyses, før det vil være 
muligt at tage stilling til de mangeartede og 
komplicerede spørgsmål, forslaget rejser. Ud- 
valget forventer, at miljøministerens kommende 
svar på de af udvalget stillede spørgsmål vil 
kunne bidrage til en sådan nærmere belysning, 
uden at dette dog skal give anledning til 
iværksættelse af nye omfattende undersøgelser. 

Hvis beslutningsforslaget bliver genfremsat 
i det kommende folketingsår, vil udvalget stile 
mod at bringe forslaget frem til betænknings- 
afgivelse snarest muligt. 

P.u.v. 
Ejler Koch, 

formand. 


